
nr Fra/til/emne Brevindhold

1 Från: Carsten 
Gjørtz 
[mailto:cg@gpp.dk]
Skickat: den 25 
september 2012 
11:04
Till: 
sören.kruse@brf-
elefanten.se
Kopia: Hans-Jørn 
Borgen Paulsen
Emne: Marselisborg

gpp arkitekter a/s
Grønnegade 68
8000  Aarhus C
Tlf. 70 22 42 11
Fax: 70 22 36 44
www.gpp.dk

Hej Søren.

Vi kan desværre ikke udlevere materiale på sagen, da dette er beskyttet af ophavsret mv.
Du bedes kontakte Gymnasiet, tak.

Med venlig hilsen

Carsten Gjørtz
direktør, arkitekt maa
Mobil: 22108413

2 Från: Arvid Bech. 
[mailto:ab@marseli
sborg-gym.dk]
Skickat: den 27 
september 2012 
13:43
Till: 
sören.kruse@brf-
elefanten.se
Emne: Re: VB: 
Marselisborg

Til Søren Kruse

Tak for din mail. Jeg vil gerne spørge om, hvad du ønsker at bruge tegningerne til?

venlig hilsen
Arvid Bech

3 Søren Kruse 
<sören.kruse@brf-
elefanten.se writes:

Søren Kruse
Diplomerad 
aktuarie
Vattugatan 13 / 
Holtevej 3
111 52 Stockholm / 
8000  Aarhus C
Phone: +46 8 411 
77 90
Mobile: +46 70 665 
77 90
E-mail: 
sören.kruse@brf-
elefanten.se

Arvid Bech,

Tak for din e-mail.

Når jeg spørger efter tegningerne, er det fordi, at jeg gerne vil have  bekræftet, at 
Marselisborg Gymnasium også efter en eventuel udbygning kun vil have en sal til 
rådighed for idrætsundervisning.

Da er snart mange år siden, at jeg sammen med mine kammerater fra Marselis-Kvarteret 
gik på Aarhus Katedralskole. Der var der to gymnastiksale, da undervisningen i idræt på 
det tidspunkt skete separat for drenge og piger.

Jeg vil derfor spørge direkte, om gymnasiet i dag anvender lokaler uden for skolen til 
gennemførelse af idrætsundervisningen, og om dette også  vil være nødvendigt efter en 
eventuel udbygning ?

Mit spørgsmål vedrører kun eleverne i det 3-årige gymnasium, da jeg kan forstå, at 
eleverne i den 4-årige Team Danmark linie får deres morgentræning i Atletion og Center 
Nord, og jeg forventer, at dette også vil være tilfældet efter en eventuel udbygning.

Søren Kruse   
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nr Fra/til/emne Brevindhold

4 Från: Arvid Bech. 
[mailto:ab@marseli
sborg-gym.dk]
Skickat: den 27 
september 2012 
14:41
Till: 
sören.kruse@brf-
elefanten.se
Emne: Re: SV: VB: 
Marselisborg

Til Søren Kruse
Ja, vi har en gymnastiksal på skolen i dag og idrætsundervisningen foregår her + på 3 
adresser uden for skolen. Efter udbygningen vil vi have mulighed for at afholde al 
idrætsundervisning på skolen, hvilket naturligvis vil glæde både eleverne og 
idrætslærerne, der nu skal fragte div rekvisitter rundt.

Den nye idrætshal er planlagt nedgravet og beliggende for enden af den hvide 
hovedbygning.
Team Danmark eleverne (som vi i øvrigt har 140 af) har også almindelig 
idrætsundervisning lig de øvrige elever, men har som du også nævner morgentræning 
iAtletion/Team Danmark Hallen, men  ikke i  Center Nord, og det vil de fortsætte med.

venlig hilsen
Arvid Bech

5 Från: Søren Kruse 
[mailto:sören.kruse
@brf-elefanten.se]
Skickat: den 30 
september 2012 
22:54
Till: 'Arvid Bech.'
Emne: SV: SV: VB: 
Marselisborg

Kære Arvid Bech, 

Jeg har hygget mig med at studere jeres planlagte byggeprojekt yderligere og vil tillade 
mig at stille nogle supplerende spørgsmål:

I følge Finansudvalget aktstykke 131 fra Folketingsåret 2010/2011, 1. Samling, giver 
udvalget tilladelse til, at Marselisborg Gymnasium opfører en tilbygning på 3.600 kvm. I 
følge GPP's hjemmeside udgør tilbygningen imidlertid 4.900 kvm. Er dette korrekt, og har 
gymnasiet søgt Finansudvalget om tilladelse til denne udvidelse af byggeriets omfang ?   

Ved henvendelse til Egå Gymnasium har jeg fået oplyst, at gymnasiet ikke udlejer deres 
idrætshal, idet de skal stille denne til rådighed for Aarhus Kommune, når de ikke selv 
benytter denne. Vil et lignende vilkår være gældende for den idrætshal, som Marselisborg 
Gymnasium ønsker at opføre, og er det i bekræftende fald så udtryk for, at kommunen 
deltager i finansieringen af opførelsen og/eller driften af hallen ?

Med venlig hilsen

Søren Kruse 

6 Från: Søren Kruse 
[mailto:sören.kruse
@brf-elefanten.se]
Skickat: den 30 
september 2012 
22:54
Till: 'Arvid Bech.'
Emne: SV: SV: VB: 
Marselisborg

 

Kære Arvid Bech, 

Jeg har hygget mig med at studere jeres planlagte byggeprojekt yderligere og vil tillade 
mig at stille nogle supplerende spørgsmål:

I følge Finansudvalget aktstykke 131 fra Folketingsåret 2010/2011, 1. Samling, giver 
udvalget tilladelse til, at Marselisborg Gymnasium opfører en tilbygning på 3.600 kvm. I 
følge GPP's hjemmeside udgør tilbygningen imidlertid 4.900 kvm. Er dette korrekt, og har 
gymnasiet søgt Finansudvalget om tilladelse til denne udvidelse af byggeriets omfang ?   

Ved henvendelse til Egå Gymnasium har jeg fået oplyst, at gymnasiet ikke udlejer deres 
idrætshal, idet de skal stille denne til rådighed for Aarhus Kommune, når de ikke selv 
benytter denne. Vil et lignende vilkår være gældende for den idrætshal, som Marselisborg 
Gymnasium ønsker at opføre, og er det i bekræftende fald så udtryk for, at kommunen 
deltager i finansieringen af opførelsen og/eller driften af hallen ?

Med ve nlig hilsen

Søren Kruse  
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nr Fra/til/emne Brevindhold

Från: Søren Kruse 
[mailto:sören.kruse
@brf-elefanten.se] 
Skickat: den 1 
oktober 2012 17:00
Till: 'Arvid Bech.'
Emne: SV: SV: VB: 
Marselisborg

Kære Arvid Bech, 

Jeg fik i dag adgang til bilaget til Finansudvalgets aktstykke nr. 131 og har i vedlagte 
regneark regnet mig frem til, at Marselisborg Gymnasium budgetterer med en lejeindtægt 
på over 1.000.000 kr om året. 

Jeg tillader mig derfor at stille følgende supplerende spørgsmål:
Er min beregning korrekt ? Hvor mange timer om året forventer gymnasiet at kunne udleje 
idrætshallen ? Har gymnasiet også budgetteret med udleje af andre lokaler og i 
bekræftende fald da i hvilket omfang ? 

Med venlig hilsen 

Søren Kruse

Från: ! Arvid 
Bech. 
[ab@marselisborg-
gym.dk]
Skickat:!den 2 
oktober 2012 08:54
Till 
sören.kruse@brf-
elefanten.se
Emne: ! Re: SV: 
SV: VB: 
Marselisborg

Ja, det er rigtigt at det  var vores udgangspunkt, men som jeg skrev vedr. 
Folkeoplysningsloven, har vi nu nedskrevet dette væsentligt.

mvh
Arvid Bech

Søren Kruse <sören.kruse@brf-elefanten.se writes:
Arvid Bech,

Jeg havde vist fået fat i det forkerte taxametertal, så jeg vil i stedet bede dig om at 
kommentere vedlagte beregning i faste 2011-kroner, der viser en lejeindtægt i 
underkanten af 500.000 kr om året.
Søren Kruse

Från: ! Arvid 
Bech. 
[ab@marselisborg-
gym.dk]
Skickat:!den 30 
oktober 2012 09:37
Till:
!
soren.kruse@brf-
elefanten.se
Emne: ! Re: 
Referat fra 
bestyrelsesmæde 
den 25. september 
2012

Søren Kruse <soren.kruse@brf-elefanten.se writes:
Kære Arvid Bech,

Jeg har med interesse læst referatet fra skolens bestyrelsesmøde den 25. sep.2012.

Jeg vil i den forbindelse gerne forespørge om, hvorvidt:
 
•  Den planlagte kælder under undervisningsfløjen forventes anvendt til parkeringsformål
Bestyrelsen har endnu ikke besluttet, om eller evt hvor stor kælderen skal 
være

•  Udvidelsen af skolens planlagte byggeprojekt med en kælder vil betyde, at det samlede 
etageareal vil komme til at overskride  det  areal på 10.347 kvm, der fremgår af 
kommunens folder

Af referatet fra skolens bestyrelsesmøde den 27. marts 2012 har jeg konkluderet, at 
skolens behov for etageareal er 9.547 kvm, da skolen i følge referatet ønskede at nedrive 
den gule bygning.  Jeg har efterfølgende fra Aarhus Kommune fået oplyst, at der er 
indgået en aftale med gymnasiet om, at den gule bygning ikke skal nedrives. Jeg vil 
derfor venligst bede dig bekræfte, at skolens behov for etageareal fortsat er 9.547 kvm.

Med venlig hilsen

Søren Kruse

Kære Søren Kruse
Efter nybygningerne vil den gule skole ikke blive anvendt til undervisning. Vi har et påbud 
fra Arbejdstilsynet vedr. indkklima og ny ventilation - i forhold til den stand den gule 
bygning er i vil det være en alt for kostbar investering.

venlig hilsen
Arvid Bech
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